

GENREALFORSAMLING HvK 2/11-02

Generalforsamlingen er varslet + korrekt indkaldt.
25 fremmødt + bestyrelsen.

1. Helle Stuart blev valgt som dirigent.
2. Klaus + Sanne blev valgt som evt. stemmetællere.
3. Chr. fremlagde årsberetning:
Kommentarer til denne:

Viggo: Der står i lovene at hvert medlem har krav på en bådplads....

Tina: Forslag – er det en ide at det er et x antal roede km, som afgør om man er berettiget til bådplads?

Svar fra Jan: Der står også i lovene at såfremt der mangler pladser, så oprettes der venteliste. Vi har i løbet af året sendt brev ud til de medlemmer, som har båd liggende, men ikke ror så meget, med opfordring til at de fjerner deres kajak. Dette har resulteret i, at disse medlemmer er begyndt at ro mere ... ☺

Thomas: Har snakket med en fra ungdomsklubben, og har erfaret at de er i gang med at opstarte en kajakafd. i sejlklubben – er dette korrekt ?

Birgitte svarede: Ja, der er nogle fritidsklubber som har ansøgt kommunen om at starte en kajakklub op under sejlklubben. Ansøgningen til opstarten var på omkring kr. 300.0000,- . Ved hjælp af vores kontaktperson i FIH fik vi det politiske udvalg i tale og fik stoppet projektet. Ikke fordi vi mente det ikke var en god ide, men at man kunne bruge ressourcerne som allerede er i havnen. Vi har også pointeret overfor kommunen at mht sikkerhedskrav, så har ungdomsklubben ikke uddannet personer til at videregive dette.

Inge: Vi er ved (igen) at starte ”projektet” med at søge penge – via FIH – til klubudvidelse, altså til flere bådpladser.

Konklusion på snak om bådpladser : Der arbejdes videre med klubudvidelse.

Viggo: Det fremgår ikke af årsberetningen at vi har deltaget i EM kortbane for klubhold.

Syntes at det etisk er forkert at vi har deltaget, da der kun var 4-5 HvK ´er med, det er jo for klubhold.

Birgitte sv.: Vi har været tilmeldt som KBH.kraftcenter med dispensation fra DKF, denne blev givet efter DM kortbane hvor kraftcenteret hentede mange medaljer.

Drivkraften *for* deltagelse har været at gi´ roerne en god oplevelse, og international træning, hvilket DKF ikke har levet op til.

Per Spejder: Kan informere at det er taget op i DKF. En ting er at Kraftcenteret har fået dispensation for at deltage, men ikke med roere fra klubber som ikke er tilknyttet kraftcenteret.

Chr. med kort sv.: Beklager meget. Opdagede dernede at andre klubber havde gjort det samme. Men vil da gerne lige fortælle at på trods af div. problemer så var det en rigtig god tur, hvor roerne fik gode oplevelser og resultater med hjem.

- Klaus
direkte til Chr.: Vedr. ”det gjorde de andre også”. Da HvK sidste år deltog i EM maraton for klubhold i Maribo, havde Maribo 2 ”fremmede” roere med fra andre klubber, og her var vi/du en af dem der pointerede dette.
Men det er synd for HvK´roerene, da de er blevet sat i et dårligt lys, og vi signalere over for de unge (som deltog) at det nærmest er lovligt at snyde – og DET kan vi ikke som klub stå inde for.
- Viggo: Har bestyrelsen haft det til debat, da det jo har kostet klubben nogle penge?
- Tina:
Svar: Hvem har betalt hvad og hvor meget:
Hvidovre kommune har betalt kr. 21.000,00 det dækning af transportudgifter.
- Gother: Når vi har søgt kommunen om penge – hvilket lys står vi i, når det kommer frem at der kun var deltagelse af 4-5 HvK´er ?
- Birgitte sv.: Dette er belyst i ansøgningen, der er søgt som *Kraftcenter København, og Hvidovre har flere Kraftcentre i kommunen de støtter.*
- Klaus: Vil gerne se den oprindelige ansøgning til DKF – da der er fremmede roere som er spurgt om deltagelse, er DKF ” ført bag lyset”.
Vil også gerne se ansøgningen til kommunen.
Vi risikerer at kommunen lukker for tilskud, og de tilskud vi får skal vel gå direkte til HvKs roere.
- Birgitte sv.: Den første ansøgning til DKF har Chr. Grau stået for, men du kan godt få kopi af ansøgningen på bussen.
- Klaus: Mht. indlæg i Hvidovre avis, så var det måske en ide at holde sig mere til fakta
- Birgitte: Svarede, at hun ikke var enig, og at det er svært at skrive artikler fra stævner, hvor man ikke selv har været tilsted.
- Chr. svar: Mener ikke at HvK´s navn og rygte er belastet.

Konklusion på debat om EM deltagelse : Bestyrelsen har taget kritikken til efterretning og bliver lavet et tillæg til årsberetning om EM-deltagelsen.

- Tina: Hvordan går det med Jubilæumsskriftet ?
- Peder sv.: Status er at HP har bladet til tryk nu – så det er på trapperne.
- Tina: Nordea har givet kr. 5.000,00 til støtte for trykning. Når nu det er blevet så forsinket, kunne disse penge så ikke være brugt til at fremskynde trykningen.
- Chr. sv.: Fra start var pris + lev.tid givet som en ”klubtjeneste fra et trykkeri, dette er desværre ikke blevet til noget. Da dette blev klarlagt, gik vi i gang med at finde alternativ trykker.

Kommentar fra

Ivan: Skulle der ikke have været en form for betaling for skade på klubbåd?
Birgitte: Tilkendegav, at hun var enig med Ivan.

Konklusion på spørgsmål til formandens beretning:

Der bliver arbejdet videre med klubudvidelse.

Kritik af håndtering omkring EM deltagelse.

Der skal tilføjes en status for Jub.skrift.

Formandens beretning blev vedtaget med disse tilføjelser.

4. Inge startede med at sige at "det jo går godt"

I 2003 søger vi kommunen øget driftsstøtte. Pt. får vi 35% i støtte, skulle gerne nærme os de 75% igen. Da vi selv betaler for lokaler mm. Andre klubber/foreninger i kommunen får stillet lokaler frit til rådighed.

Årets aktiviteter:

Der er sat kr. 40.000,00 af i elitepuljen, disse er øremærket de unge + eliten.

"Kalveboderne rundt" gav et overskud på kr. 6500,00. Inge havde stor ros til Viggo for hans håndtering af regnskabet

Vi har købt 2 både, pagajer, redningsveste + T-shirts.

Rep. af taget kommer til at koste kr. 35.000,00 kommunen giver 35%

Kommentarer til regnskabet:

Kommunens tilskud på aktivitet er brugt til de unge u/25 år til deltagelse i løb mm.

Penge fra sponsorer er brugt på ergometer + både. Der er også købt et "trækapparat" til vægttræning.

Spørgsmål til regnskabet:

Viggo: Hvem er vores sponsorer?

Inge sv.: Tuborg kr. 20.000,00

C.O. Olver kr. 5.000,00 + fleecetrøjer

F.I.H. kr. 5.000,00

Stationscent. kr. 5.000,00

Viggo: Er der penge til at købe et nyt tidtagningsur?

Sv.: Bestyrelsen har noteret ønsket.

Thomas: Rengøring – hvad går de kr. 2.500,00 til ?

Sv.: Der kommer rengøring 2 x pr. uge.

Helle: De kr. 40.000,00 fra elitepuljen. Hvornår skal de være brugt ? og er de allerede nu låst ?

Sv.: Der er deadline d. 31/12-02. Der er nogle forslag fra IU.

Tina: Det vil være en ide hvis sponsorerens navn bliver fremhævet/nævnt.

Og hvad har vi fået fra div. fonde ?

Sv.: Inge har taget det til efterretning.

Klaus: Mener at vi har købt en kajak foruden de to som fremgår af regnskab.

Sv.: Ja, der er købt 2 K1 og 1 K2. Regningen fra Ernst er først kommet i år.

Klaus: Hvad er de konkrete forslag til brug af de kr. 40.000,00 ?

Sv.: Der er pt. ingen, men der er planer om køb af kap-både til ungdomsroerne.
Henning: Forslag – evt. køb af vægttræningsudstyr fra puljen.
Per Benny: Kan pengene bruges til klubhuset ?
Inge sv.: Nej, må kun bruges på ungdom + elite.

Forslag til brug af elitepuljen kan sendes til IU/Søren.

Regnskabet herefter godkendt.

5. Indkomne forslag:

Lovændringsforslag, fra Helle Stuart, til §18, afsnit om idrætsudvalg.
Helle uddybede sine tanker bag lovændringsforslaget:

At IU er ”tilfældigt” sammensat, at man risikerer at det bliver et udvalg med ”venners venner”. En evt. klubtræner, ungdomstræner bør automatisk være med.

Mht. lønning af træner, så er det et skråplan mener Helle, da der i klubben er en mængde på frivillige poster, som så også skulle aflønnes (klub contra forening).

Vi blev på strategiseminaret enige om at ungdomsarbejdet skulle opgraderes. Vigtigt med mange aktive børn, som også vil deltage i løb mm. Næste år er der en del af børneroen, som rykker op i en træningsgruppe/ungdomsgruppe. Helle har snakket med Sanne om hun vil være med på en trænergerning.

Det er vigtigt at holde fast i Elisa og Liz's rogruppe, da de er en del af starten på fødekæden.

Birgitte havde lidt at tilføje som medlem af IU:

Har modtaget melding fra bestyrelsen, at der ikke er interesse for betalt træner. Da det er imod klubbens struktur.

Vedr. struktur på børne/ungdomsarbejdet. Så har HvK i de sidste 10 år kørt en opdeling af roerne i tre grupper.:

Begyndergruppen – lege, balancetræn., småture. Nanna har i år sammen med Katrine L. stået for denne gruppe.

Mellemgruppen – dem som vil ro lidt længere ture. Elisa og Liz's gruppe.

Træningsgruppen – roere som vil deltage i konkurrencer, deltage i kredssamlinger. Her har der i år været en stor tilgang. Henrik P. og Peter Schröder har stået for denne. Helle er i sensommeren indgået i denne gruppe.

Birgitte fortsatte med at fortælle om årets gang set fra børne/ungdomsgruppen:

Afholdte et opstartsmøde, hvor årsplan blev lagt. Enighed om fællestøtning hver mandag, deltagelse i onsdagshandicappen (3km) og at der skulle være mulighed for yderligere træning torsdag og lørdag.

Har deltaget i ponduscup, dette var en stor succes. Det er også blevet til mange medaljer i DM kortbane, DM maraton, Kredsmesterskaberne og ved Mølleåens blå bånd.

Vi havde meldt os som arrangør af sommerlejr, her var der lavet et flot program, og alligevel var der kun 15 tilmeldinger (inkl. egne roere). Dette blev vurderet at være for få, til at sætte dette arrangement i gang. Så desværre blev det aflyst.

Peter og Nanna har holdt sommerroning (havde i år flyttet det til den sidste uge af sommerferien) dette var en god uge og tillige gav kr. 15.000,00.
De har også været i Avedøre stationsby og præsenteret kajakroning, dette foregik i polokajakker i kanalerne. Her var der (igen) stor ros til Nanna og Peter.

Herefter fulgte debat:

- Birgit: Syntes at der skal satses på forældrene, og at forældrene skal "opdrages" til at deltage.
- Birgitte: Debat er taget op. Det er nævnt på indmeldelsessedlen at der skal bruges forældre til hjælp.
- Susanne: Hvad med at afholde forældremøder hen over sæsonen ?
- Göther: Evt. afholde et møde med forældrene ved indmeldelse, så der er klare linjer og så de bliver introduceret i klubbens "liv".
- Ivan: Ved. Instruktion af børnene. Der bør være opfølgning af oplæringen af instruktørerne.
- Sanne: Mangler noget info om uddannelse. Fødekæden skal i gang. Vigtigt at folk bliver indstillet til DKF's kurser.
- Per: På DKF's årsmøde bliver der et indlæg om trænerudd., lederudd., instruktørudd. Da klubberne generelt er for dårlige til at tilmelde folk.
- Birgitte: Spørgsmål til Per: hvis vi i HvK har nok til et helt hold, kan vi så få en DKF instruktør ud?
- Per sv.: Ja, men så mangler halvdelen af kurset... nemlig den del der giver input og sparring fra folk fra andre klubber. Men man kunne måske tage en direkte snak med nogle andre klubber.
- Thomas: Hvordan er klubbens regler omkring frigivelse mm.? Er der planer om 14 dages kurser ? Og hvordan med sikkerhedsregler ?
- Birgitte sv.: Vedr. sikkerhedsregler, så er vores regler ifgl. DKF's + nogle små stramninger.

Konklusion på debatten: Bibeholde strukturen på børne/ungdomsarbejdet (3 grupper). Ingen plan om ansættelse af træner. Pointere at der er brug for mange hjælpere. Ivan efterlyser instruktører. Bestyrelsen skal have en plan over uddannelse.

Og så var der debat direkte omkring lovændringsforslaget:

- Birgitte: Tilslutter sig forslaget, men vil have præciseret at det kun er træneren, som har træningsgruppen.
- Per: Ja, det skal kun være hovedtræneren.
- Birgitte: Vil gerne have at det er "den af bestyrelsen og IU udpeget træner" som er medlem.
- Dan: Det er forkert at alle hjælpere bliver kaldt trænere.
- Helle: Trækker sit lovforslag.

Konklusion: Der er opbakning til lovændringen, men der skal udarbejdes et konkret forslag hvor der er en definition af trænerrollen.

Helle var også kommet med et forslag til "Bedre kommunikation mellem medlemmer i HvK".

Dette blev også uddybet. Og siden forslaget blev stillet, så er Groupcare blevet meget populært, dette har resulteret i at systemet er overbelastet. Der er derfor indført 2 typer brugere – VIP medlemskab koster kr. 50,00 pr.år. Almindeligt medlemskab er gratis, men her risikerer man at blive ”smidt af” ved overbelastning.

- Peder: Fortalte at Birgit er blevet tilknyttet den arb.gruppe som skal få vores hjemmeside op at køre.
- Birgit: Der kan godt være et link til Groupcare gennem hjemmesiden. Groupcare kan godt opstartes nu, og så senere blive lagt ind som link på hjemmesiden.
- Helle: Vigtigt at opdrage medlemmerne til at bruge Groupcare.
- Per: Kraftcenteret/Grau bruger den allerede. Her er den opsat så man automatisk via sin mail, får melding når der er nyheder.
- Birgit: Der skal ske en koordinering. Hvad skal ligge hvor ? Chat, kalender, aktiviteter mm. Vigtigt at dette bliver belyst.
- Susanne: Bestyrelsen har foreslået at opdateringen af hjemmesiden bliver ”interessestyret”. Dvs. flere til at opdatere men på et mindre felt.

Konklusion: Der er allerede nedsat et udvalg (Birgit, Viggo, Peder) til genopstart af hjemmeside, her skal Groupcare tages med. Helle bliver kontaktet mht. Groupcare-delen.

6. Inge: Bestyrelsen har ingen planer om at ændre kontigenter mm.

7. Valg af bestyrelse:

Formand	Christian genopstiller	Valgt
Næstformand	Peder genopstiller	Valgt
Kasserer	Inge genopstiller	Valgt
Sekretær	Susanne genopstiller ikke	Helle foreslået og herefter valgt
Tils. for hus	Mark genopstiller	Valgt
Tils. for både	Jan genopstiller	Valgt
Formand IU	Søren genopstiller	Valgt
Menigt B-medl.	Maibritt genopstiller	Valgt
-	Dan genopstiller ikke	Sanne foreslået og herefter valgt

Formand for skiudvalg bliver Inge.

Kontaktperson til festudvalg bliver Maibritt.

Jan tilføjede af der bliver arbejdet på at lave et lille udvalg, som skal hjælpe med rep. af både mm.

8. Valg af revisor Kurt genopstiller Valgt

9. Fremtidig virksomhed

Viggo: Mht. afvikling af Juleræs, så virker motorbåden ikke. Skal der stadig være sikkerhedsnet om skruen, af sikkerhedshensyn ?

Mark sv.: Motoren er nu ok.

Sanne: Opfordring til præcisering af vinterroområder.

Birgitte: Udbyggelse af HvK.

Vil gerne have et signal fra bestyrelsen til kommunen om manglende sikkerhed hos Ungdomsskolen ex. fra i sommer hvor 2 roere kom ind uden voksne.

Efter Havnens dag, er der kommet opfordring om, at vi gentager arrangementet. Gerne møde i januar med de andre klubber i havnen, om årets aktiviteter i de enkelte klubber.

Forslag: Projekt dagtilbud. Hvis vi kan bruge klubben i dagtimerne til kommunal aktivitet (skoleroning). Det skal være skolelærerne /pædagoger som bliver uddannede instruktører. Dette vil frigøre de resurser vi pt. bruger, når der er skoleklasser nede og prøve at ro kajak.

Projektet skulle kædes sammen med vores ansøgning om udvidelse, da skoleroningen skulle kunne "råde" over 10 både dvs. to porte. Pengene skal også dække el/vand, rep. af både, udd. af instruktører og div. drift.udg.

Mht. seniorroning, hvis dette skal dækkes af frivillighedspuljen, så betyder det at der ikke er brugerbetaling i opstartsfasen.

- Per: God ide at kontakte Nybro Furå, omkring erfaringer med +60 roning.
Helle: Hvad er tanken bag forslaget om seniorroning ?
Ivan sv.: For at bruge klubben i dagtimerne og dermed mere klub liv mm.
Viggo: Forslog at der hver 2. mdr. var en arrangeret fællestur til fremmed rovand.
Birgit: Mange gode forslag fra Birgitte, men vi skal passe på at vi ikke udvander og overbebyrder de få "motorer" vi har i klubben. Vigtig at der er resurser til vores primære opgaver.
- Thomas: Der er mange af de nye roere, som gerne vil med på ture, men de er først klar året efter frigivelse.
- Chr.: Vi har gang i snak om turplanlægning.
Vedr. +60, så er bestyrelsen positiv over for tanken.
Vedr. udvidelse, overbebyrdning af personer, så søges der penge fra FIH.
- Helle: Her kan Groupcare jo bruges med planlægning og info om ture.
Ivan: mht. seniorroning, så var tanken at de kun kan ro til et bestemt tidspunkt på eftermiddagen.
- Birgitte: Der er forslag fra onsdagsløberne at vi forsætter klubaftrænerne også om vinteren.
- Sanne: Vigtigt at vi gør medlemmerne mere selvhjulpne, så de ikke bare venter på aktivitet.
- Birgitte: Har fungeret som Fundraiser, og stået for pressekontakten. Hun vil gerne trække sig, så der kommer nye kræfter til.
- Klaus: vedr. Fond – Hvad med Erik Drejer og støtteforening ?
Helle: Fondsøgning og presse er vigtige opgaver . Der skal måske være et føl tilknyttet Birgitte, så hendes viden ikke bare bliver cuttet. Og omkring pressedækning så skulle det være muligt at finde en løsning.
- Viggo: Der er en pulje omkring havkajak, er det en ide at investere i dette ?
Kirsten: Syntes det vil være en god ide med havkajakker, da det appellere til et bredere forum af mennesker.

- Chr.: Der er pt. ikke fysisk plads til havkajakker. Når/hvis vi udbygger, skal vi har en diskussion om der skal være plads mm.
- Per: Har erfaring fra andre klubber, at havkajakfolk ikke mere ”bruger” af klubben, og ikke i så høj grad klubmennesker.
- Thomas: Vedr. et evt. ulykkes tilfælde, skulle det så ikke være muligt at tage motorbåden, så hjælpen kunne komme hurtigere frem ?
- Chr.: Dette bliver taget op på næste bestyrelsesmøde.
- Birgitte: Vedr. klubdragter. DKF har vedtaget at der skal stilles op i ens klubdrager ved nationale mesterskaber. Det medfører diskvalifikation hvis man ikke er reglementeret påklædt... Bestyrelsen har vedtaget at det er den blå stroptrøje der er klubdragt. (ærmegabet skal nok blive gjort større).
- Per: Det vil være en god ide at alle tjekker sin båd for eventuelle skader. Det har vist sig at håndværkerne, i et par tilfælde har tabt værktøj mm.
- Birgit: Hjemmesiden igen. Der er uddelt et spørgeskema om ønsker omkring funktion, eksterne link mm.
- Per Benny: Hvor meget på spejderne bygge ? Kan vi gøre noget ?
- Inge sv.: Nej, der er givet dispensation. Men vi rydder nogle buskene, så vi kan få en større terrasse.
- Göther: Opfordring til Peder, om at lave en planche over de tilladte vinterroningsområder.
- Klaus: Årets Handicap-turnering:
Det har været utroligt flot vejr , dette har resulteret i rekord deltagelse. Der har været mange nye roere og en del børn. Vi har gennemsnit pr.gang være 24,1 deltager. Max deltagelse var 38, og der har været 74 forskellige roere.
Resultat ungdom : nr. 1 Rikke, nr. 2 Stine, nr. 3 Louise
Resultat senior : nr. 1 Per Spejder, nr. 2 Henrik P., nr. 3 Erik Drejer
Der blev uddelt vandre-pokal til Rikke og Per.
Til slut opfordring til forsat stor deltagelse.

Herefter fulgte klapsalve til Klaus og Inge for deres store arbejde med afvikling af handicappen.

Og til allersidst sluttede Christian dette års generalforsamling med tak for stort fremmøde og gode debatter. Kritik har bestyrelsen taget til efterretning.

TAK FOR DENNE SÆSON – OG SÅ TIL STANDERSTRYGNING.